
ÒHem hagut de fer m�s amb molt menysÓ

L'alcalde d'Olot diu que tenen assumit que durant aquest mandat no podran accedir al

cr�dit

Josep Maria Corominas af irma que han apostat per treballar per millorar el dia a dia

L'alcalde d'Olot analitza en aquesta entrevista el seu primer any a l'alcaldia, despr�s dels dotze anys del

socialista Llu�s Sacrest. Parla de les sensacions que ha experimentat, dels projectes engegats, de la ciutat que

ha trobat i de la que vol.

Vost� ha accedit per primera vegada a l'alcaldia d'Olot, d'on CiU ha estat fora dotze anys. Qu� sent

personalment?Les sensacions ni te les pots arribar a imaginar f ins que no hi ets. M'han passat moltes coses

gratif icants, el tracte de les persones, prendre decisions per millorar la vida dels ciutadans, par ticipar en

propostes del pa�s...No tot deu haver estat positiu.No. Tamb� he viscut situacions desagradables i dif�cils

d'afrontar i que ens han obligat a prendre decisions que no agraden a tothom. La valoraci� general, no obstant

aix�, �s positiva. Tenim un equip amb grans potencialitats, que de moment treballa molt b�, amb apor tacions i

criteris diferents i personals que s�n positius.Vost�s van integrar a les seves llistes militants de Reagrupament i

t� al seu equip de govern un regidor amb aquesta sigla. Quina valoraci� en fa?Molt enriquidora per a tots. Ja he

dit que l'equip t� grans potencialitats i ell n'�s un dels membres.Es va trobar una ciutat molt marcada per la

cr�nica negra. Com ho va afrontar?Tenia clar que tot plegat era fruit d'unes persones que van perdre el cap i que

van fer desgr�cies terribles. La vida de la ciutat, per�, no est� impregnada de viol�ncia. Aix� ho afrontem

treballant dia a dia per un Olot m�s agradable per viure-hi i per visitar-lo, un Olot on passin coses positives.Un

dels canvis m�s impor tants ha estat de model. Com el resumiria i quina valoraci� en fa?Nosaltres creiem que els

pol�tics han de fer de coordinadors, han de donar les directrius pol�tiques als t�cnics de la casa que s�n els que

les han d'executar. Per fer de pont entre la banda pol�tica i la t�cnica, hi ha un gerent. Els pol�tics tamb� tenim la

funci� de la representaci�. Per aix�, tan bon punt vam entrar a l'Ajuntament vam reunir els treballadors i els vam

instar a ser proactius, a considerar-se persones afor tunades de treballar per a la resta de ciutadans i em sembla

que hem aconseguit canviar la din�mica. Tot plegat en una administraci� m�s austera. Hem hagut de fer m�s

amb molt menys. Hem estalviat energia, hem substitu�t lloguers, hem compar tit serveis amb el Consell Comarcal

o amb altres ajuntaments...Hi ha hagut, per�, molta controv�rsia per les retribucions?Es pot dir el que es vulgui,

per� la realitat �s que no hem apujat sous. El global de la par tida de les retribucions pol�tiques ha baixat un 25%.

S'han abaixat les retribucions estrictament pol�tiques i s'han incrementat les dels grups.El seu sou ha estat

especialment pol�mic.Es va fer c�rrer amb mala intenci� que s�c el pol�tic que cobra m�s de les comarques

gironines i no �s veritat. �s una af irmaci� que s'ha utilitzat amb f inalitats pol�tiques. Jo, com els altres pol�tics

que treballen per a dues institucions, cobro d'una i percebo indemnitzacions de l'altra. En el meu cas, cobro el

sou d'alcalde i indemnitzacions de la Diputaci� de Girona, on s�c el diputat responsable de temes de

sanitat.Quina �s la situaci� pressupost�ria de l'Ajuntament d'Olot?Tenim un pressupost equilibrat i no hem hagut

d'apujar impostos m�s enll� de l'IPC. Hem estat rigorosos i hem tancat el 2011 amb verd i, aquest any, tamb�

tancarem sense d�f icit. Quasi no hi ha inversions, per�. No podem fer cr�dit i el deute �s gran, de 26 milions. �s

veritat que aquest deute respon a equipaments m�s o menys necessaris, per� ara l'hem de reduir i nosaltres

hem assumit que no podem demanar cr�dit.El seu programa electoral tenia quatre pilars: promoci�, cohesi�

social, Ciutat dels Detalls i par ticipaci�. Faci'n una valoraci� de cadascun.Quant a la promoci�, pensem que Olot

t� molts actius, sobretot un sector empresarial que genera riquesa i volem facilitar-li les coses. Volem potenciar

les relacions amb el sector privat per impulsar projectes com ara el de la pla�a Mercat, de 8 milions d'euros, i

gr�cies a aquesta colálaboraci� ens sur t quasi totalment f inan�at. Tenim tamb� molts altres actius que estem

potenciant com ara el turisme espor tiu i familiar i el turisme general, la gastronomia, el nou model de Fira de



Sant Lluc i altres petites f ires, generar activitat l�dica i cultural, atraure congressos com ara el Volcandpark,

potenciar la centralitat del volc� Montsacopa, etc. Intentem posar l'accent en la promoci� de la ciutat, perqu�

Olot havia perdut una cer ta centralitat com a ciutat mitjana de Catalunya.Qu� fan per la cohesi� social i l'atenci�

a les persones?Estem en una �poca en qu� ens toca patir. Cada vegada hi ha m�s gent que demana serveis

socials i nosaltres som la primera barrera. Per aix�, fem un esfor� per mantenir i potenciar aquests serveis. Hi ha

un nou menjador social amb La Caritat, potenciem les associacions de ve�ns per actuar on hi ha necessitats,

donem supor t als casals de la gent gran...Dins de l'atenci� personal, vost�s engloben la cultura. Quines

apor tacions han fet?La nostra l�nia ha estat la d'una pol�tica cultural que arribi al m�xim de gent possible.

Intentem fer una cultura m�s propera i seguim una l�nia de supor t a les entitats culturals.Una de les mesures m�s

pol�miques preses pel seu govern ha estat la supressi� de l'�rea de Creaci� Contempor�nia, un distintiu de

l'anterior equip de govern.Al f inal, governar �s prendre decisions. Aquest cas l'hem explicat del tor t i del dret.

Estem condicionats per la falta de recursos i la decisi� que hem pres �s �nicament per motius econ�mics. Aix�,

per�, no vol dir renunciar a fer cultura contempor�nia. �s una decisi� amb la qual tot l'equip �s solidari.Ara toca la

Ciutat dels Detalls. Un programa municipal per involucrar els ve�ns perqu� els facin arribar coses que no

funcionen, suggeriments, etc. Com els funciona?Molt b�. Tenim m�s de 2.000 peticions, amb una capacitat de

resoluci� molt alta quan es tracta de coses petites amb un marge d'entre 10 i 15 dies com a m�xim. No tot es

resol, per� s� all� que molesta m�s en el dia a dia. Hem habilitat, a m�s, un sistema inform�tic per gestionar-ho i

la veritat �s que hem generat un canvi d'h�bits. Cal tenir en compte que no podem fer grans inversions i que els

pocs recursos que tenim s'han de destinar al dia a dia.En aquesta millora del dia a dia, hi entra la nova concessi�

de la neteja vi�ria?S�. Hem fet un esfor� per incrementar la neteja als espais on m�s convenia. Per� tamb� fan un

esfor� impor tant d'informaci� c�vica els agents c�vics i els agents de proximitat de la policia, les inspeccions en

comer�os, etc. Tenim clar que el dia a dia vol dir conviv�ncia i ciutat del paisatge.I l'�ltim dels pilars del seu

programa electoral �s la par ticipaci�. Qu� han fet en aquest camp?Un dels elements principals ha estat la

reforma del reglament org�nic municipal, amb la qual hem ober t la por ta a una major par ticipaci� de la gent a

l'administraci�. Han arribat moltes propostes al ple directament de ciutadans i el resultat ha estat unes sessions

amb molta m�s assist�ncia i en les quals tothom qui ha volgut ha tingut veu. Estem impulsant tamb� consells

ciutadans, un consell assessor d'exalcaldes, hem recuperat la f igura del regidor de barri i, entre moltes altres

coses, acabem de posar en marxa un consell d'ambaixadors, �s a dir, d'olotins que treballen i viuen en diverses

par ts del m�n, els quals tamb� ens donaran els seus punts de vista sobre q�estions diverses.El fet que el govern

de la Generalitat sigui del mateix color pol�tic que el consistori que presideix li est� compor tant m�s problemes

o m�s facilitats a l'hora de negociar-hi?Si ha estat m�s f�cil o m�s dif�cil, no ho s�. Hi ha m�s franquesa per

dir-nos que no hi ha recursos. �s, per�, per par t nostra un objectiu estrat�gic tenir una bona complicitat amb el

govern catal�, per� tamb� ho seria igualment si fos d'un altre color pol�tic. Puc assegurar que hem cuidat molt

les relacions amb la Generalitat. Hem convidat molts consellers i directors generals i el resultat �s que les obres

dels nous grans equipaments no s'han aturat. Possiblement s'han alentit una mica, per� no pas aturat. Aix�, s'ha

desencallat la variant nord i continuen a bon ritme les obres de les noves escoles del Morrot i Sant Roc i del nou

hospital.Quin paper creu que ha jugat l'oposici�?Hi ha hagut alguna pol�mica, per� aix� �s inevitable. D�u n'hi do

el grau de consens que hem aconseguit. He de dir que ning� no posa pals a les rodes, cap grup no fa una

oposici� molt destructiva. Cadasc� des dels seus plantejaments, treballa per una bona entesa i des del

respecte.
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